
 
 

 

 

Informace občanům obce 

Svésedlice 

leden a únor 1 a 2/2024 

Milé sousedky, milí sousedé, 

přijměte prosím pozvání na veřejnou schůzi, která se uskuteční 

13. března na sále kulturního domu od 17hod. Bod k jednání. 

Návrh studie veřejného prostranství v naší obci na účasti MgA. 

Ing. arch. Lukáše Blažka. 

V rámci různých informačních kanálů se všem snažíme přiblížit 

dění na naší obci. Tradičním, povinným a oficiálním 

informačním kanálem všech obcí je úřední deska a www 

stránky. Od roku 2015 vydáváme tuto publikaci s názvem 

Informace občanům. Nyní se snažíme vydávat pravidelně co 

každé dva měsíce. Dále byla založena FB stránka. Konkrétně 



 
 

Obec Svésedlice a svou FB stránku má i hospoda U Lípy. 

K hospodě vznikla ještě skupina na platformě WhatsApp. Tato 

skupina nyní čítá cca 80 lidí. Jelikož se zde historicky řešilo 

spoustu věcí, tak byla skupina přejmenována na Obec 

Svésedlice. Je pravdou, že taková skupina umí kolikrát pomoci 

při řešení různých problémů, byť primárně byla určená pro 

publikaci pozvánek na akce a otevírací dobu hospody, která se 

dle časových možností obsluhy neustále mění. Řešili se zde 

například zatoulaní psi, nejedna ztracená kočka, nabídka 

stavebního materiálu, bazárek dětských bot, nabídka 

vánočního stromu či poptávka po 100l míchačce na víkend. Dle 

mého je fajn mít takovou možnost rychlého příspěvku 

s možností nabídky pomoci ze strany místních spoluobčanů. 

Další možností být informován je stále oblíbenější aplikace 

Mobilní rozhlas. Registrace možná na odkaze. 

https://svesedlice.munipolis.cz/registrace 

Konar Lubomír, starosta obce 

 

Plány na rok 2024 

V roce 2023 se podařilo dotáhnout určitou porci dotačních 

peněz do naší obce. V letošním roce bychom rádi pokračovali 

v získávání nenárokových dotací. Loni jsme započali stavbu 

komunikace v lokalitě U Hřiště (dotace 600 000,-).  

Dokončujeme přípravu projektové dokumentace na revitalizaci 

přehrady v Petrovci (dotace 88 000,-). Zde bychom rádi projekt 

dotáhli do fáze stavebního povolení, avšak realizace bude 

otázkou. Rozpočtová cena 6,312mil. je momentálně mimo naše 



 
 

možnosti, bez případné, patřičně vysoké míry dotace. 

 

Dotační titul „Obchůdek“ – Olomoucký kraj již několikátým 

rokem pravidelně finančně podporuje malé obce, které si 

provozují smíšené zboží (dotace 130 000,-). Všechny tyto 

krajské dotace si vyřizujeme sami, od podání žádosti až po 

finální vyúčtování. 

S dotací z Programu rozvoje venkova ČR, přes SZIF, která šla 

přes MAS Bystřička nám pomáhaly děvčata z místní akční 

skupiny. Jednalo se druhou dotaci na doplnění kulturního  

a spolkového zázemí v obci Svésedlice. Výše dotace celkem 

261 324,-. Tyto finance byly použity na nákup sanitárního – wc 

kontejneru na hřišti, včetně zpevněné plochy před 

kontejnerem. Plus byly pořízeny nové regály do knihovny. Za 

rok 2023 jsme tedy rozpočet doplnili o 1 079 324,- dotačních 

korun českých.  

Program podpora kultury v Olomouckém kraji v roce 2023 
– podaná žádost na akci „Svésedlice Revival Madness“, která se 
bude konat v pátek 24. května a vystoupí Joys from Lost, Kabát 
Tribute a Divokej Bill Revival. 



 
 

Fotovoltaika na čistírnu odpadních vod (FVE) – v rámci 

úspory elektrického energie na ČOV jsme v loňském roce podali 

žádost, která prošla prvním schvalovacím kolem. Nyní čekáme 

na další krok, který doufejme povede k přiklepnutí dotace. 

Jedná se o montáž 10ks panelů na střechu a 24ks panelů na 

konstrukci, na pozemku ČOV. 

 

 

Program obnovy venkova – DT 1 – Podpora budování 

infrastruktury obce – rekonstrukce veřejného osvětlení – 

dotace Ol.kraje, výše dotace 50%. V rámci úspory elektrické 

energie bychom rádi vyměnili zbytek světel, která nejsou v LED 

provedení s možností nastavení regulace svícení. Jedná se o cca 

25 světel. Některá světla jsou však daleko od sebe a bude nutné 

doplnění svítidel, v některých tzv. „tmavých místech“. V rámci 

této akce řešíme i možnost doplnění bezdrátového rozhlasu 

lokalit, kde není rozhlas patřičně slyšet. 



 
 

Program obnovy venkova – DT 2 – Podpora zpracování 

územně plánovací dokumentace – Změna územního plánu 

obce Svésedlice č. 1 - dotace Ol.kraje, maximální výše dotace 

200 000,-. Obec schválila na posledním zasedání ZO v roce 

2023 nabídku firmy gogolák+grasse na pořízení změny 

územního plánu za nejnižší nabízenou cenu 580 800,-. Změna 

se týká převedení stávajícího územního plánu do jednotného 

formátu. K 1. 1. 2023 nabyly účinnosti prováděcí předpisy ke 

stavebnímu zákonu, které zavádějí požadavky na standardizaci 

územně plánovacích dokumentací, zejména územních plánů. 

Dále bylo 5 žádostí o změnu, ze strany našich spoluobčanů plus 

obec by ráda v budoucnu realizovala hřbitov, který je též 

potřeba mít v územním plánu. 

 

Zároveň jsme podávali informaci, že je nutné prověřit dostatečnou 

občanskou vybavenost a technickou infrastrukturu. Aktuální 

zprávy ze strany pořizovatele jsou takové, že obec disponuje 



 
 

nedostatečným množstvím občanského vybavení. Pro další 

vymezení ploch pro bydlení je tak nutné vymezit odpovídající 

plochy občanského vybavení. 

Co se týče technické infrastruktury oslovili jsme firmu FORTEX 

AGS, která nám projektovala čistírnu odpadních vod. Čistírna 

samozřejmě nemá neomezenou kapacitu. Nelze ani projektovat  

a stavět čistírny s velkým rozsahem kapacity čištění. Kapacita naší 

čistírny je 300 EO (ekvivalentních obyvatel). Aktuálně v obci žije 

něco málo přes 300 trvale hlášených spoluobčanů. Stále několik 

občanů bez trvalého pobytu a v nájemních bytech. Odhadem 

dohromady cca 30 lidí. Za prací nám do obce dojíždí dalších cca 40 

zaměstnanců. Uvidíme, co nám vyjde ze studie, kterou jsme zadali 

firmě FORTEX AGS. Jakou ještě máme či nemáme kapacitní 

rezervu pro připojení nových objektů.  

Program obnovy venkova – DT 3 – Podpora přípravy 

projektové dokumentace – Studie hřbitova - dotace 

Ol.kraje, výše dotace 40%, pro obce do 500 obyvatel. Lze žádat 

i o studie. Jelikož projednáváme v územním plánu hřbitov, tak 

žádáme o studii hřbitova v obci Svésedlice.  

MMR – komunikace U Hřiště – v rámci žádosti o dotaci na 

komunikaci U Hřiště řešíme jedny z posledních formální věcí  

a čekáme na Rozhodnutí o poskytnutí dotace. Tímto 

rozhodnutím, nám bude umožněno čerpat finanční prostředky, 

na dokončení ulice. Předpoklad je v průběhu měsíci března až 

dubna.  

 

Obchůdek 2023 – dotace na podporu provozu prodejny 

smíšeného zboží v naší obci. Maximální výše podpory je o něco 



 
 

nižší, než v předchozím roku a činí 100 000,- na jednu 

provozovnu.  

Komunitní pracovník – v obci působí od loňského roku též tzv. 

Komunitní pracovník. Od 1. 3. 2024 sháníme pro naši obec 

novou posilu, která by tuto funkci zastávala namísto stávajícího 

komunitního pracovníka, který z časových důvodů k danému 

termínu s funkcí končí. Více informací u Ing. Petry Andrýskové, 

608 823 448 nebo u dosavadního komunitního pracovníka 

Libora Eliáše, 777 960 018. 

Sociální pracovník 

Sdružení obcí Mikroregionu Bystřička aktivně využívá dotační 

možnosti pro další rozvoj území. 

Hlavním cílem projektu je personálně posílit výkon sociální 

práce na obcích, zvýšit dostupnost sociální práce a zvýšit 

profesionální výkon sociálních pracovníků.  

Již od února 2024 jsou pracovníci k dispozici a budete je moci 

potkávat v naší obci. Součástí výkonu jejich práce je i práce 

v terénu, ale je možné je oslovit dle Vašich aktuálních potřeb. 

Můžete se na ně obracet například při řešení finančních, 

rodinných, zdravotních situací a mezilidských vztahů. 

Kontaktovat můžete: 

Mgr. Kristýnu Dostálovou – telefon: 733 563 510, email: 

mrb.dostalova@seznam.cz 

Bc. Pavlínu Langerovou – telefon: 733 563 509, email: 

mrb.langerova@seznam.cz 

mailto:mrb.dostalova@seznam.cz


 
 

Národní program podpory 

cestovního ruchu v regionech, 

podprogramu Rozvoj základní a 

doprovodné infrastruktury 

cestovního ruchu, podprogramu 

Rozvoj základní a doprovodné 

infrastruktury cestovního ruchu – 

v rámci tohoto dotačního programu 

byla naše obec oslovena v rámci 

projektu „Jantarová stezka – 

cykloklenot Moravy“ s umístěním 

mobiliáře poblíž cyklotrasy, která 

naší obcí prochází. Místo bylo vybráno na hřišti, vedle vznikající 

houpačky. Měla by zde vyrůst odpočívka pro cyklisty, včetně 

samoobslužného stojanu cyklohub (viz foto) a stojanu na kola.  

Jantarová stezka nebo též jantarová cesta je označení prastaré 

obchodní trasy spojující sever Evropy (pobřeží Baltu)  

s civilizačním centrem kolem Středozemního moře. Jantar, 

jakožto důležitá komodita a vysoce ceněná surovina s magickou 

mocí, která dala komunikaci jméno, byl po této trase 

dopravován od Baltu na jih, do Itálie, Řecka a dále Egypta 

dlouho před naším letopočtem a po něm. Třebaže ze severu byl 

dovážen především jantar, předmětem obchodu byly i jiné 

suroviny jako med, kožešiny, snad i otroci; z jihu pak to byly 

luxusní výrobky středomořských dílen. Zdroj – wikipedie 

  

https://cs.wikipedia.org/wiki/Baltsk%C3%A9_mo%C5%99e
https://cs.wikipedia.org/wiki/St%C5%99edozemn%C3%AD_mo%C5%99e
https://cs.wikipedia.org/wiki/Jantar
https://cs.wikipedia.org/wiki/It%C3%A1lie
https://cs.wikipedia.org/wiki/%C5%98ecko
https://cs.wikipedia.org/wiki/Egypt


 
 

REVITALIZACE VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍ MĚST A OBCÍ –

V rámci přislíbené dotace z IROP (Integrovaný regionální 

operační program) přes MAS Bystřička, jsme Vás již informovali 

o výběru architekta, který naši obec navštíví ve středu 17. 

března a přednese veřejnosti svůj návrh této řešené části obce. 

Příslib dotace je ve výši cca 1,626mil. a rádi bychom ji využili 

právě na revitalizaci veřejného prostranství s využitím tzv. 

zelené a modré infrastruktury. 

 

Sportovní kemp – ve dnech 22. 7. – 26. 7. proběhne v naší obci 

ve spolupráci s Tomášem Hořavou sportovní kemp pro děti ve 

věku 6 – 13 let. Bližší informace v přiložené pozvánce. 

Hřiště – i v letošním roce budeme pokračovat na budování 

zázemí na hřišti. Aktuálně je zde odpracováno prvních 16hod 

práce v roce 2024. 

A další záměry, o kterých Vás budu rád informovat. 

Samozřejmě vše je otázkou nejen financí, času, ale i chuti 

samotných zastupitelů a veřejnosti se na těchto projektech 

aktivně podílet.  



 
 

Poplatky 

Je možné platit stále stejným způsobem a to od 1. března 

letošního roku. 

Zastupitelé se rozhodli pro rok 2024 nezvyšovat obecní 

poplatky. To však neznamená, že obec platí pořád stejně. Obec 

zaplatí více například o inflaci svozové firmě za odpad. Zvýšily 

se ceny servisu na ČOV a podobně. Jediné navýšení pro 

spotřebitele se týká u ceny vody, kdy došlo ke změně sazby DPH 

a to z 10% na 12%. Vodné však stále fakturujeme za cenu 45,- 

/m3 bez DPH.  

Tříkrálové sbírka 2024 – výsledek 

V letošním roce se vybralo 13 095 Kč,-. Děkujeme všem, kteří 

přispěli k dosažení této částky. Poděkování patří i děvčatům, 

které se sbírky zúčastnily jako Tři králové, a to v nepozměněné 

sestavě oproti loňskému roku. Domča Z., Kája Z., Zuzka K., 

Adéla K., Ellča K., Barča O. a Emča E. 

 
 

  



 
 

Obecní poplatky pro rok 2024 

Odpad   osoba/rok     800,- Kč 

Stočné   osoba/rok  1 800,- Kč 

Vodné   m3     50,40 Kč 

Pes   pes/rok     100,- Kč 

Termín úhrady:   1.3.2024 - 30.4.2024 

Možnosti úhrady 

• na obecním úřadě (pouze hotově) 

o pondělí 8:00 – 11.30  13:00 – 15:00 

o středa 8:00 – 11:30  15:00 – 17:30 

• v místním obchodě  (pouze hotově) 

o pondělí – pátek   7:00 – 9:00 

• převodem na účet 153 151 344/0300 

Variabilní symbol - číslo popisné 

Poznámka – jméno a příjmení 

V rámci poplatku ze psů, prosíme případnou změnu o počtu psů 

hlásit do konce února 2024 a to mailem na 

ucetni@svesedlice.cz děkujeme. 

 

  



 
 

Postní období 
 
Vážení spoluobčané, 

 

v minulém vydání oběžníku jsem psal článek o betlému a jeho 

spojitosti se svatým Františkem, kterému je naše kaple 

zasvěcena. Jak už jsem zmínil minule, naše vesnice jeden hezký 

betlém pořídila a během Vánoční doby jste měli příležitost kapli 

navštívit a betlém si prohlédnout. Jestli jste to využili, tak 

doufám, že se vám betlém líbil. 

Kaple je dominanta vesnice a myslím, že naši předci vynaložili 

velké úsilí, aby ji postavili. Díky jejich práci je naše vesnice 

malebnější, přitažlivější a za to můžeme být vděčni. Na její 

revitalizaci se podílela i současníci a za to jim patří velký dík. 

Když ji naši předci stavěli, jejich hlavním cílem pravděpodobně 

nebylo zkrášlit a zatraktivnit vesnici, ale zaměřili se na to, co nás 

přesahuje, chtěli aby se tu žila tradice a rostl v lidech duchovní 

život. Snad toto může být i naším úkolem. Naše životy jsou 

zrychlené, máme spoustu práce, povinností a starostí. V této 

změti můžeme často zapomínat na důležité věci jako je rodina, 

přátelé a pro mě osobně Bůh. I když je někdo nevěřící, těžko 

může popřít tajemství a zázraky, které jsou s životem spojeny  

a to bychom neměli přehlížet. 

Ve středu 14. února je popeleční středa, což je začátek postního 

období. Křesťané se v tomto období připravují vnitřně na 

Velikonoce. Jsme vyzváni, abychom se ztišili a svoje životy 

reflektovali. Doma se chceme cítit dobře, uklízíme a zdobíme si 

naše domovy, aby byly hezké, čisté a útulné. Stejně takto 

bychom se měli starat i o svoji duši, své srdce. A zrovna toto 

období nás k tomu vybízí. Je jistě mnoho způsobů, jak to udělat. 



 
 

Někdo se modlí nebo medituje, jiný reflektuje, co dobrého 

nebo špatného za poslední období udělal. Další možností je 

dlouhá procházka v přírodě a přemýšlení nad tajemstvím 

života. Myslím, že mezi tyto věci můžeme zařadit i duchovní 

rozhovory, upřímnost a službu druhým. A tak každému z nás 

bude k užitku, když si na tyto věci najde čas. 

 

 

Přeji vše dobré. 

 

Tomáš Hořava 

 
 

 
  



 
 

Dovolená obecní úřadu 

Od pondělí 4. března do středy 6. března čerpá obecní úřad 

řádnou dovolenou. 

Víte, že … 

Na posledním zasedání bylo projednáno kácení dřevin na obci. 

Jedná se dva stromy u kontejnerového stání, které zasahují do 

ochranného pásma nadzemního vedení. Při letní bouřce byla 

olámaná značná část větví a hrozí možná kolize z vodiči elektrické 

energie. Dalším strom k redukci je suchá vrba u rybníka, naproti 

staré ČOV. 

Nový pracant na obci 

Na 12. zasedání zastupitelstva byl schválen bod pořízení nové 

sekačky se sběrem na obec. Stroj od firmy Seco Group, Starjet P4 

bude používán primárně pro sečení hřiště. Na zbylá sečení po obci 

používáme již osmým rokem mulčovací stroj Panther od stejné 

firmy. Dále byl přednesen návrh pořízení přívěsného vozíku. Tento 

bod bude znovu projednán na příštím, veřejném zasedání 

zastupitelstva. 

 



 
 

Termíny akcí 

Maškarní pro děti     18. 2. 
Promítání pro děti na KD    23. 2. 
Pingpongový turnaj     2.3. 
(registrace hráčů do 28.2. na tel. 737 624 238) 
Velikonoční dílničky     15.3. 
Memoriál Ludmily Zatloukalové – Coufalové  23.3. 
Makrely – Zelený čtvrtek    28.3. 
Obecní brigáda      6.4. 
Svoz velkoobjemového a nebezpečného odpadu 13.4. 
Pálení čarodějnic a stavění máje   28.4. 

Silvestrovský fotbálek 

V předposlední den roku 2023 se místní borci sešli na 
fotbalovém plácku, aby si kopli do míče. Nechyběla slušná 
podpora z řad diváků, a tak byl, za nezvykle slunného počasí, 
fotbalový "mač" po desáté hodině dopolední zahájen. 
Stála proti sobě 2 náhodně rozlosovaná družstva po 5 hráčích - 
jeden tým oblékl obecní dresy, druhý tým mikiny a trička. Hrálo 
se dvakrát po 25 minutách. Tempo hry bylo spíše komornější a 
nechyběly 2 vstřelené góly přes celou délku hřiště. 
Tým "mikin" ukončil první půli s velmi nadějným 
čtyřbrankovým náskokem, ale bohužel ve druhém dějství 
sklapla tzv. Csaplárova past, a nakonec "dresaři" ukolébaného 
soupeře ve skóre dotáhli. Utkání tak za remízového stavu 8:8 
vrcholilo dramatickým penaltovým rozstřelem. 
V tom prokázali větší zručnost "dresaři", a tak si odnesli 
vítězství z prvního ročníku této kvalitní akce. Nedošlo k žádným 
zraněním a všichni se dobře bavili. Tak to má být. Je založeno 
na další výroční obecní akci. 

Martin Rotter 



 
 

 

Slivkošt 9.2.2024 
Takový byl páteček 9.2. Kvalitní vzorky slivovice, domácí 
bramboráky, příjemná atmosféra, bohatá tombola pro ty 
nejlepší vzorky. Co víc si přát…  

1. Zatloukal František meruňka 

2. Zatloukal František švestka 

3. Doležel Roman švestka 

4. Richter František meruňka 

5. Konar Lubomír meruňka 

6. Kenický Filip jablko 

7. Pinkava Pavel švestka 

8. Berka Vlastimil švestka 

9. Konar Lubomír švestka 

10. Novotná Marie švestka 

11. Herynek Josef švestka 

12. Trikoma jablko 

13. Hořava Tomáš švestka 

14. Vaněk Jiří hruška 

15. Vaněk Jiří švestka 



 
 

Vysílač ve Zmolách 
nebo-li stanice veřejné 

radiokomunikační sítě. V současné 

době se připravuje projektová 

dokumentace, která dle nového 

statického výpočtu řeší nutné zesílení 

stožáru. Jedná se o zesílení stávajícího 

železobetonového stožáru výšky 45 m 

za pomoci nové příhrady trubkové 

obestavby výšky 24 m. Obestavba má 

čtvercový půdorys s délkou hrany 2,7 

m. Tato nová zesilující ocelová 

příhrada bude kotvena do stávajícího 

železobetonového základu stávající 

stožáru. Tato stavba je majetkem 

firmy CETIN, a.s., která také hradí tuto 

vyvolanou investici. V rámci realizace 

bude nutné dopravit na místo 

potřebný materiál a techniku. Obec si 

dala požadavek na investora, 

abychom byli včas informování o 

termínu realizace z důvodu 

informování spoluobčanů, kteří bydlí 

podél přístupové cesty k vysílači. 

Firma CETIN, a.s. též platí obci Svésedlice roční nájemné ve výši 

cca 140 000,-.  

 

  



 
 

Šipkový turnaj 

V rámci projektu „ Pro každého“ ve spolupráci s obcí Svésedlice 

proběhl dne 15. a 16.12. 2023 v místním kulturním domě již 2. 

ročník dětského turnaje v elektronických šipkách a již tradiční, 

vánoční turnaj dospělých. 

Dětského turnaje se zúčastnilo 8 soutěžících. Vítězem se stal 

Dominik Skopal, který ve finále turnaje porazil Barboru 

Oherovou a třetí místo obsadil Pavel Rotter. 

Všichni zúčastnění si odnesli dárky a ceny, včetně sáčku 

s ovocem a drobnými sladkostmi. Během turnaje bylo zajištěno 

občerstvení pro hráče i rodiče, kteří se rozhodli osobně přijít 

svoje dítě podpořit. 

Sobotního turnaje dospělých se zúčastnilo 16 hráčů. Vítězem se 

stal Martin Rédr, který ve finále turnaje porazil Jaroslava 

Číhalíka a třetí místo obsadil Jiří Jabůrek. 

Mimo umístění v turnaji se hrálo i o nejvyšší nához na  

3 vhozené šipky a nejvyšší zavření hry. Trofej za nejvyšší zavření 

hry si odnesl Roman Doležel a za nejvyšší nához Filip Berka. 

Pro všechny zúčastněné byly zajištěné hodnotné ceny a trofeje. 

Po celý den byla možnost konzumace připraveného 

občerstvení. 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem soutěžícím za účast  

a výborné sportovní výkony, které přispěly ke skvělé atmosféře 

tohoto tradičního turnaje. Chtěl bych také poděkovat 

sponzorům, vedení obce a obsluze pohostinství, bez jejichž 

pomoci by se tak kvalitní turnaj dal jen stěží uspořádat. 

Doufám, že se v této již zavedené tradici bude i nadále 

pokračovat. Proto si Vás všechny, a to nejen přátele šipkového 



 
 

sportu, dovoluji informovat, že letošní turnaje se s největší 

pravděpodobností uskuteční 20. a 21.12.2024.  

 

A to už bude skutečně vánoční atmosféra! 

 
Libor Eliáš,  
komunitní pracovník Svésedlice 
 
Sponzoři: 

M.A.S. Bystřička 

Obec Svésedlice 

KČT Svésedlice 

KK provoz a opravy lokomotiv 

Helena Oherová - účetnictví 

Vlastimil Berka 

  



 
 

 

 


